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V Praze dne 19.6.2013 

             

 

Zápis  
 

ze zasedání tematické pracovní skupiny Komplexní pozemkové úpravy – 

efektivní prezentace a propagace projektů 
 

 

čtvrtek 19. 6. 2013 od 13:00 hodin  

v místnosti č. 413, 4. patro Ministerstvo zemědělství, Těšnov 17, Praha 1 

 

Přítomni:  

dle prezenční listiny 

 

Omluveni: Ing. Ivan Landa CSc. (zastupovala jej Mgr. Jana Krčilová) 

 

Program jednání 

- Zahájení jednání TPS 

- Kontrola plnění závěrů posledního jednání ze dne 9.5.2013 

- Plán aktivit TPS na 2. pololetí 

- Závěr zasedání 

 
 

 

Zahájení  

 

Ing. V. Nedvědová přivítala členy TPS na jednání a v úvodním slovu uvedla, že považuje za 

velmi významné zapojení TPS do stávajících jednání v rámci přípravy nového programového 

období.   

Požádala pana prof. Skleničku o jeho vyjádření k nominaci na místopředsedu TPS. 

Prof. Sklenička tuto nominaci přijal. 

 
 

Kontrola plnění závěrů posledního jednání ze dne 9. 5. 2013 + doplňující diskuse 

k jednotlivým bodům 

 

1. TPS Komplexní pozemkové úpravy by se měla stát dalším konzultačním místem pro 

tematicky relevantní materiály projednávané na MZe v rámci vnitřních 

připomínkových řízení. Tento závěr projednají Ing. J. Stehlík a paní D. Nohýnková 

s panem ministrem. Společně se sekretariátem TPS budou vyhodnocovat vhodnost 

jednotlivých dokumentů ke konzultaci v TPS. Svodné názory členů TPS zajistí poté 

sekretariát TPS. 

 

Informace/diskuse ke kontrolovanému závěru v průběhu jednání TPS. Informace k bodu č. 1 a 

bodu č. 5 byla spojena  
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Ing. P. Sekáč  

 Informoval o jednání pracovních skupin na MMR a o časových horizontech 

schvalovacích postupů na Komisi.   

 Sdělil, že finální podoba nového PRV by měla být známá v listopadu 2013 – 

předložení ke schválení Vládě a poté oficiální předložení EK (předcházet tomu budou 

neoficiální technické konzultace programového dokumentu s EK). 

 Požádal členy TPS o spolupráci při zajištění úkolu, kdy do konce června bude třeba 

předat na MMR aktualizované znění programového dokumentu, v kterém budou jasně 

stanovena rozhraní mezi jednotlivými operačními programy. V oblasti péče o krajinu 

se jedná zejména o vymezení rozhraní s MŽP (OPŽP) a MMR (IROP). Zdůraznil, že 

je důležité nastavení správného rozhraní mezi jednotlivými resorty. 

Ing. J Tabery 

 Doplnil, že ve stávajícím dokumentu je většina klíčových otázek zahrnut a dokument, 

který byl předložen Vládě k 31. 5. bude předložen MMR jen v mírně modifikované 

podobě. V současné době se intenzivně pracuje na aktualizaci programového 

dokumentu tak, aby mohl být do konce července předložen zpracovateli ex-ante 

hodnocení pro zpracování III. etapy zakázky. 

Ing. J. Stehlík  

 Dle jeho názoru má MZe v dosud schválených materiálech správně zakotveny 

všechny důležité otázky a je dostatečný prostor pro precizaci detailního znění 

dokumentů v následujících fázích zpracování.  

 Souhlasil s nutností správného nastavení jednotlivých kompetencí, které budou 

dotčené orgány vzájemně respektovat, a uvedl několik příkladů operací, které by mělo 

v gesci MŽP a MZe. Je zejména nutné stanovit, zda se rozhraní budou definovat 

podle příjemců dotace či podle způsobilých operací. 

 Uvedl, že v rámci jednání s MŽP bylo dojednáno zavedení preferenčních bodů 

u projektů, které navazují na realizované komplexní pozemkové úpravy. 

Ing. P. Sekáč – doporučil, aby vůči MŽP byl partnerem pro projednávání detailů z hlediska 

odborného zaměření podpor vázaných na pozemkové úpravy a péči o krajinu Státní 

pozemkový úřad (dále SPÚ). 

Ing. J. Stehlík - navrhl, aby příjemcem financí na pozemkové úpravy, byl nejenom PÚ, ale 

i vlastník pozemku. Dále navrhl upřednostňovat suché oblasti a více spolupracovat 

s OP Rybářství.  

Toto podpořil i prof. P. Sklenička, který doplnil, že bude nutné řešit v rámci překryvů oblast 

polyfunkčních vodních nádrží. 

 

V následné diskusi členové TPS presentovali své návrhy k detailnímu nastavení kritérií pro 

stanovení kategorií příjemců dotace, k optimálnímu vymezení typu podpořených úprav atd.  

  

Ing. V. Nedvědová – Doporučila velmi pečlivé nastavení systému, který určí, co který rezort 

má na starost. 

Ing. J. Tabery – poznamenal, že v průběhu letních měsíců bude třeba, aby členové TPS 

některé oblasti více prodiskutovali. Budou osloveni sekretariátem TPS s prosbou o spolupráci 

na konkrétních pasážích programového dokumentu. 

D. Nohýnková  

 Podle jejího názoru mají KPÚ umožnit přístup k pozemku, umožňovat ochranu krajiny 

před erozí, podporovat udržení vody v krajině.  

 Je důležité stanovit, co se od konkrétní úpravy očekává a přesně nastavit, co musí 

dotčené osoby v krajině dodržovat. Připravovaná pravidla by měla být co 

nejjednodušší. 
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Ing. P. Sekáč 

 Uvedl, že je třeba zabezpečit, aby SPÚ měl při jednáních o požadavcích na zásahy 

v krajině silnou pozici, kterou budou respektovat všechny dotčené orgány. Je třeba 

zajistit následný synergický efekt. 

 TPS – KPÚ má velký potenciál v roli zprostředkovatelů/prostředníků při vyjednávání 

o optimálním nastavení celého procesu.   

 Navrhl poslat zápis z jednání TPS prostřednictvím dopisu NM Beneš Špalkové 1. NM 

Braunovi (MMR) a panu generálnímu sekretáři Ing. D. Sventekovi, MBA s prosbou 

o zajištění koordinace a věnování dostatečné pozornosti při vymezování rozhraní mezi 

operačními programy ve vazbě na pozemkové úpravy a komplexní péči o krajinu. 

Ing. J. Hladík – doporučil, aby v rámci nastavení realizace měly přednost již schválené KPÚ. 

Nabídl odbornou podporu při projednávání překryvů s MŽP. 

Ing. M. Pochop – navrhl na další jednání TPS zvát zástupce z MŽP – zajistí sekretariát TPS. 

Ing. J. Stehlík  

 Doporučil věnovat pozornost rozpracování následné údržby realizovaného díla 

 Navrhl dát do projektu možnost financovat zajištění následné údržby KPÚ v rámci 

podmínky udržitelnosti 5 let, a to u nově připravovaných projektů.  

D. Nohýnková 

 Položila otázku, jak se bude zajišťovat údržba u již realizovaných projektů 

 Upozornila na to, že obce mají část financí na údržbu veřejných děl z rozpočtového 

určení daní. Mají možnost objednat provedení této údržby u zemědělce a tím podpořit 

jeho diverzifikaci činnosti.  

 Musí se přesně specifikovat, co je soukromé a co veřejné vlastnictví. 

 Doporučila tuto otázku diskutovat na dalším jednání TPS. 

Ing. Jiří Hladík – uvedl zajímavý příklad dobré následné údržby realizovaného díla - 

Biocentrum Čehovice na Přerovsku. 

 

 

2. Odbor Řídící orgán PRV zpracuje analýzu opatření I.1.4 Pozemkové úpravy 

a prostřednictvím sekretariátu TPS ji předloží členům TPS do dalšího termínu 

jednání. 

Stav plnění: Analýza byla zpracována a předložena jako podklad pro jednání. 

 

Informace/diskuse ke kontrolovanému závěru v průběhu jednání TPS 

Ing. J. Tabery – podal podrobnější informaci o vlastní analýze 

D. Nohýnková – položila dotaz, proč byla tak nízká úspěšnost žadatelů v 7. kole 

Ing. P. Sekáč  

 Vysvětlil, že nebylo ze státního rozpočtu uvolněno dostatek finančních prostředků na 

předfinancování jednotlivých akcí a tím pádem realizace zaregistrovaných projektů 

posunula na další roky.  

 Upozornil, že je možno očekávat ještě jeden výkyv u posledního kola příjmu, a to 

z důvodu transformace ÚPÚ na SPÚ. Realizace projektů je prodloužena do poloviny 

roku 2015. 

D. Nohýnková – požádala o doplňující informace k tabulce na straně 6. Poznamenala, že tato 

tabulka je méně přehledná a navrhla některé drobné úpravy. 

 

Pro další případné využití bude materiál náležitě upraven. 
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3. Členové TPS zašlou své připomínky a návrhy na doplnění plánu aktivit CSV pro rok 

2013 sekretariátu TPS v termínu do 31. května 2013. 

Informace/diskuse ke kontrolovanému závěru v průběhu jednání TPS 

Ing. J. Tabery (MZe) – Doplnil k předloženému plánu aktivit CSV, že pokud bude třeba 

v nějakém regionu realizovat akci zaměřenou na témata řešená v rámci TPS-KPÚ je třeba 

o této skutečnosti informovat sekretariát TPS. 

 

Diskuse k semináři TPS-KPÚ na Zemi živitelce: 

Ing. J. Stehlík – na připravované akci je třeba dobře prezentovat, o čem v TPS diskutuje. 

Ing. Jiří Hladík – informoval, že 2. a 3. září 2013 proběhne na Jihočeské univerzitě 

v Českých Budějovicích mezinárodní konference k PÚ 

 

K této informaci vznikla diskuse, zda by se neměl plánovaný seminář ze ZŽ přesunout na tuto 

odbornou akci. Pan Bezdíček nesouhlasil s odkazem na velké zaneprázdnění starostů obcí 

v září a připravovaný seminář by měl být zaměřen primárně na tuto skupinu aktérů rozvoje 

venkova. V rámci diskuse Ing. Dvořáková podala návrh na variantní řešení. Informovala 

o tom, že plánovaný seminář časově těsně navazuje v ten den na seminář k problematice 

rozvoje venkova pořádaný MMR a SPOV. Dle jejího názoru by bylo možné připravit 

variantu, že by se aktivity Sítě a TPS-KPÚ přestavily v rámci jednoho bloku přednášek na 

této akci. Ostatní členové s návrhem souhlasili a pověřili Ing. Dvořákovou k prověření možné 

realizace této varianty řešení.   

 

Ing. P. Sekáč – navrhl, aby Ing. Nedvědová v rámci svého vystoupení na připravované 

odborné konferenci na JČU podala krátkou informaci o vzniku a aktivitách TPS-KPÚ. 

Ing. Nedvědová předběžně souhlasila. 

Josef Bezdíček podal informaci, že: 

 v termínu 19. - 20. 9. 2013 bude probíhat Sněm obcí   

 na přelomu října a listopadu bude probíhat Den malých obcí. Konkrétní 

termíny a místa jsou - 31. 10. 2013, 9.00–13.30 (čtvrtek) – Prostějov, 

Komenského 6 a 5. 11. 2013, 9.00–13.30 (úterý) – Praha 5, Nám. 14. října 16 

Na těchto akcích by byla možnost představit aktivity TPS-KPÚ. Nabídl, že zabezpečí 

kontakty na rozeslání pozvánek a předjedná možnost vystoupení Ing. Nedvědové na Dni 

malých obcí.  

Ing. J. Stehlík – navrhl, že na Sněmu obcí zabezpečí příspěvek k aktivitám  TPS-KPÚ. 

Členové TPS souhlasili. 

Ing. Jiří Hladík – doporučil, aby se vystoupením TPS-KPÚ zabezpečila co největší 

propagace pozemkových úprav. Informace o aktivitách TPS na ZŽ doporučuje předat na 

odbor komunikace MZe, aby byla k dispozici pro pana ministra na jeho tiskovou konferenci 

před Zemí živitelkou. 

Mgr. Jana Krčilová - doporučila připravit seznam prezentačních aktivit s dělením dle 

cílových skupiny zabývajících se otázkou pozemkových úprav a péče o krajinu. Tento seznam 

by měl být pro větší informovanost veřejnosti k dispozici na internetových stránkách TPS.  

 

4. Odbor řídící orgán PRV zajistí vybudování internetové prezentace TPS Pozemkové 

úpravy dle návrhů vzešlých na jednání TPS – první návrh struktury a základního 

obsahu bude vyhotoven do 17. května 2013. Webové stránky budou průběžně 

aktualizovány i na základě podnětů členů TPS. 

Stav plnění: V rámci sekce Venkov byla zřízena část pro prezentaci výstupů TPS 

Komplexní pozemkové úpravy. Pro prezentaci výsledků a přínosů pozemkových 
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úprav bude jako základ využita bývalá prezentace Ústředního pozemkového úřadu. 

V současné době je připravován přesun této sekce pod sekci „Venkov“. 

  

Informace/diskuse ke kontrolovanému závěru v průběhu jednání TPS 

Ing. Z. Dvořáková  

 informovala o aktuálním stavu přípravy internetových sekcí  

 k sekci zaměřené na PÚ uvedla, že zatím je možné navštívit část, která obsahuje údaje 

z bývalého PÚ. Tato část je ale informačně zakonzervována ke konci roku 2012. Více 

na http://eagri.cz/public/web/mze/pozemkove-urady/. Tato část bude v rámci 

reorganizace hlavní stránky webu MZe přesunuta pod portál Sítě „Venkov“. 

 K připravovaným sekcím požádala členy TPS o zaslání námětů a nápadů na jejich 

rozšíření/zatraktivnění 

Ing. V. Nedvědová – přislíbila, že prodiskutuje se svými podřízenými možné návrhy na 

úpravy, doplnění a doporučí konkrétního spolupracovníka pro úpravu a aktualizace webu. 

Ing. J. Stehlík – doporučil, aby se uveřejňovalo co nejvíce zajímavých příkladů 

z realizovaných úprav. Upozornil na zajímavé materiály a studie zpracované prof. Skleničkou. 

Prof. P. Sklenička – přislíbil poslat odkaz na pana Josefa Vlasáka z ČVUT, který na základě 

grantu připravil zajímavé stránky k realizovaným společným zařízením. Zde jsou umístěna 

videa, mapy, fota, soutěže atd.  

Ing. M. Pochop - upozornil, že by bylo vhodné připravit takový materiál k propagaci PÚ, aby 

zaujal i –náctileté. Diskutoval toto téma již s jedním režisérem a dalšími potenciálními 

spolupracovníky. Zašle sekretariátu TPS konkrétnější specifikaci záměru. 

Ing. V. Nedvědová – k tématu DVD uvedla, že bude nutno zabezpečit vhodný scénář 

a prověřit finanční náročnost celé akce. 

Ing. J. Stehlík – upozornil na to, že již bylo natočeno DVD (rok 2009?) s panem Dejdarem. 

Bylo by vhodné toto DVD umístit na web.  

 

 

5. Na příštím jednání bude Ing. J. Stehlík informovat členy TPS o vývoji jednání 

s MŽP ohledně koordinace podpor pozemkových úprav. 

Informace/diskuse k tomuto bodu byla spojena s bodem 1 

 
 

Plán aktivit TPS na 2. pololetí 

K tomuto bodu bylo diskutováno v průběhu celého setkání. Rekapitulace navrhovaných 

aktivit: 

 uskutečnit další jednání TPS KPÚ ještě před konáním Země živitelky. Byl 

domluven termín 19. 8. 2013 na MZe 

 zabezpečit vystoupení k aktivitám TPS KPÚ na mezinárodní konferenci k PÚ na 

JČU dne 2. 9. 2013 

 zabezpečit vystoupení k aktivitám TPS KPÚ na Sněmu obcí, který se bude konat ve 

dnech 19. - 20. 9. 2013 

 zabezpečit vystoupení k aktivitám TPS KPÚ na Dni malých obcí, který se uskuteční 

na přelomu října a listopadu 2013. Předpokládané termíny a místa jsou - 31. 10. 2013, 

9.00–13.30 (čtvrtek) – Prostějov, Komenského 6 a 5. 11. 2013, 9.00–13.30 (úterý) – 

Praha 5, Nám. 14. října 16 

 prověřit možnosti přípravy vhodných propagačních materiálů, které zábavnou formou 

přiblíží problematiku PÚ.  

 Příprava DVD – zabezpečit scénář, prověřit finanční rozpočet 

http://eagri.cz/public/web/mze/pozemkove-urady/
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Závěry z jednání: 

1. Zápis z jednání TPS bude zaslán 1. NM MMR Braunovi a v kopii MŽP a sekretářům pro 

koordinaci přípravy operačních programů 2014-2020. 

2. Ing. Dvořáková prověří se zástupci SPOV možnost realizace vystoupení zástupců KPÚ 

TPS v rámci připravovaného semináře SPOV na Zemi živitelce. Tento seminář je 

plánován na 30. 8. 2013 od 11:00 do 14:00. 

3. Zjistit, zda je možné zabezpečit DVD z roku 2009 a případně umístit jeho obsah na 

webové stránky MZe. Zabezpečí sekretariát TPS do 15. 7. 2013 

4. Připravit seznam prezentačních aktivit CSV a partnerů (dle dostupných informací) 

s tématikou pozemkových úprav na krajské i centrální úrovni v členění podle cílových 

skupin a zveřejnit ho na internetových stránkách Sítě – zajistí sekretariát TPS v termínu 

do 15. 7. 2013. 

5. Další jednání se uskuteční 19. 8. 2013 ve 13:30 v místnosti 413 – budova Ministerstva 

zemědělství. 

6. Na další jednání pozvat zástupce MŽP – zajistí sekretariát TPS.  

V průběhu připomínkového řízení členů TPS k zápisu z jednání bylo ing. Pochopem 

předjednáno, že se za MŽP srpnového jednání zúčastní Ing. Eva Voženílková z Odboru 

obecné ochrany přírody a krajiny.  

 

 

Zápis vyhotovila: Ing. Bačkovská 

 

Schválila: Ing. Veronika Nedvědová 

  


